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Comerç pàg 13
La Festa del Comerç aplega
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Marín vol aprofitar la moratòria
de Colau per atraure hotels
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Agenda Nacional pàg 4
El sobiranisme acorda una
llista unitària i afronta el 27-S
amb la il·lusió renovada

Torrassa pàg 12
Lluís Homar portarà
el seu ‘Terra Baixa’
al Teatre Joventut
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L’H té cops amagats
La ciutat és un planter de joves promeses del Taekwondo
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L’Hospitalet està en el punt de
mira. En el del sector hoteler, per
ser exactes. El gremi sembla ha-
ver posat els ulls en la segona ciu-
tat de Catalunya, després que a
la primera, Barcelona, la seva al-
caldessa hagi suspès la conces-
sió de noves llicències per fer
nous allotjaments turístics. 

La incertesa i preocupació
inicial dels hostalers sembla ha-
ver-se calmat una mica després
de temptejar el terreny a l’Hos-
pitalet i confirmar la predisposi-
ció del seu govern a “donar totes
les facilitats perquè el sector ho-
teler pugui invertir i desenvolu-
par els seus projectes” a la ciutat,
tal com va dir l’alcaldessa, Núria
Marín, durant l’acte d’entrega de
la certificació de Destinació de
Turisme Esportiu a l’Hospitalet,
el passat 13 de juliol. 

A la cerimònia també hi va
assistir el president del Gremi
d’Hotels de Barcelona, Jordi
Clos, el qual va mantenir una
reunió amb Marín després del
lliurament de la certificació. Clos
va assegurar que fer un hotel a
l’Hospitalet “és una aposta se-
gura”, mentre que Marín va re-
marcar que L’H és una ciutat que
té “una infraestructura hotelera
potent, de qualitat i que dóna
resposta al turisme de negocis i
d’oci per la seva proximitat a
Barcelona”. 

Amb les dades a la mà,
l’Hospitalet té ara mateix 13.000
places d’hotel distribuïdes en 13
establiments –10 hotels i tres
complexos d’apartaments turís-
tics–, que l’any passat van regis-
trar 730.000 pernoctacions de
300.000 viatgers, 213.000 dels
quals eren estrangers. El primer
hotel de la ciutat, el Capital, va
obrir el 2001 al polígon Pedrosa,
al costat de la plaça Europa,
l’autèntic epicentre del desenvo-

lupament hoteler –i econòmic–
a la ciutat. Aquest sector, tra-
vessat per la Gran Via, està pen-
dent de reforma amb l’aprovació
d’un pla urbanístic que preveu
soterrar el trànsit, configurar el
parc metropolità de Can Trabal
i instal·lar-hi oficines per atrau-
re empreses del sector biomèdic,
un altre dels grans projectes del
govern local per a la zona. 

Una especial inclinació per
aquestes aproximadament 100
hectàrees que ha rebut moltes
crítiques en els últims anys per
part de partits i agents socials,
que consideren que es dediquen
molts esforços a la plaça Europa
en detriment dels barris. Res-
pecte a aquesta qüestió, Marín va
contraargumentar al maig en
una entrevista a aquesta publi-
cació que el model que posen en
pràctica “vol desenvolupar espais
com la plaça Europa per obtenir
riquesa i redistribuir-la entre
els barris i els ciutadans”. La
qüestió del turisme arriba a L’H.

“Una aposta segura”
» Els hotelers veuen en la ciutat un refugi després que Barcelona hagi suspès la tramitació de llicències
» L’alcaldessa Marín afirma que donarà “totes les facilitats” perquè el sector pugui invertir a l’Hospitalet

F. Javier Rodríguez
L’HOSPITALET

Primeres reticències a 
l’arribada de més hotels

SOCIETAT4Tot i que, de mo-
ment, no hi ha res en concret ofi-
cial sobre la taula, la possibilitat
que l’Hospitalet esdevingui un
pol d’atracció per al sector ho-
teler ja ha aixecat alguna polè-
mica inicial. 

Partits com ara Canviem L’H
ja han mostrat les seves reti-
cències amb la idea de construir
més hotels a la ciutat.

Per la seva banda, des de la
Federació d’Associacions de
Veïns de l’Hospitalet (FAVLH)
lamenten que “a més hotels,
més oblit dels barris”, tal com
afirma a Línia L’H Manuel Piñar,
president de l’entitat. Tot i que
encara és massa d’hora per po-
sicionar-se, sense cap projecte ni
anunci oficial, Piñar ha afirmat
que “els hotels són benvinguts,

però fins a cert punt”, ja que
aquest no és el model “més
adient” per a la ciutat.

A més, el president de la
FAVLH qüestiona la necessitat
d’edificar més allotjaments ho-
telers a la ciutat i la seva viabili-
tat, ja que alguns d’ells “encara
no funcionen al cent per cent”.

A l’hora de concretar sobre el
futur de la ciutat, Piñar consi-
dera, tanmateix, el pol biomèdic
que es vol desenvolupar a la
plaça Europa com “un bon mo-
del” de desenvolupament eco-
nòmic sostenible de la ciutat de
l’Hospitalet. 

Sigui com sigui, el debat so-
bre l’arribada de més hotels i tu-
ristes a la segona ciutat de Ca-
talunya no acaba de fer més que
començar. 

La plaça Europa és l’epicentre de la proliferació d’hotels a la ciutat. Fotos: Arxiu
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Després d’algunes setmanes on semblava
que l’independentisme era incapaç de de-
cidir com es presentaria el 27-S, els esde-
veniments van fer un gir de 180 graus la set-
mana passada. Tres dies d’alta intensitat po-
lítica van servir perquè l’independentisme
configurés la seva candidatura. Aquí cal dei-
xar de banda la CUP, que des d’un primer
moment se’n va desmarcar.

La llista, batejada com a Junts pel Sí,
l’encapçalarà l’expolític i exeurodiputat
d’ICV-EUiA Raül Romeva i tindrà l’expre-
sidenta de l’ANC, Carme Forcadell, com a
número dos i la ja expresidenta d’Òmnium,
Muriel Casals, en la tercera posició. Després
d’aquestes tres figures de la societat civil, tot
i que en el cas de Romeva també és un po-
lític, hi haurà l’actual president de la Ge-
neralitat, Artur Mas, i el líder d’ERC, Oriol
Junqueras, que aniran en el quart i cinquè
lloc, respectivament, mentre que el líder de
Súmate, Eduardo Reyes, serà el número sis.
La llista la tancarà l’exentrenador del Bar-
ça, Josep Guardiola.

Durant la presentació de la candidatura
al Museu d’Història, Romeva va assegurar
que “proclamarem la independència: anem
a totes”. El cap de llista va afegir que “si el
27-S la nostra proposta té majoria suficient,

volem que el parlament declari solemne-
ment que, en virtut d'aquest mandat, s'i-
niciï el procés d'independència”.

DESCONNEXIÓ LEGAL
El que es coneix de la llista és el següent.
En els llocs reservats per als polítics, la pro-
porció serà d’un 60% per a CDC i d’un 40%
per a ERC, mentre que hi haurà fórmules
per incloure representants de Demòcrates
de Catalunya i de Moviment d’Esquerres. 

El pacte també estableix que Mas serà
el president de la Generalitat i que una vi-
cepresidència serà per a ERC. L’acord
contempla que hi hagi un repartiment
dels consellers del 60% per a CDC i del 40%
per a ERC, mentre que la presidència del
Parlament seria per als republicans. Tot això
vindria després de les eleccions, per les quals
s’ha pactat concórrer amb bona part del
programa electoral que CDC, ERC i les en-
titats van pactar el 30 de març. Una altra
de les línies estratègiques que s’haurien pac-
tat és la possibilitat d’escurçar a sis o vuit
mesos el termini per declarar la indepen-
dència. Durant aquest període es duria a ter-
me la desconnexió legal.

Ara el repte de la candidatura serà bus-
car un suport majoritari i aconseguir que l’in-
dependentisme recuperi embranzida i
aconsegueixi penetrar on no ho ha fet.
Caldrà explicar els avantatges d’una Cata-
lunya independent i aclarir dubtes, alguns
dels quals repassem en aquesta pàgina.

» CDC, ERC i les entitats pacten la llista Junts pel Sí per a les eleccions del 27-S, liderada per Raül Romeva

Albert Ribas
L’HOSPITALET

10 preguntes amb resposta

ESTRUCTURES
QUINS INSTRUMENTS
D’ESTAT NECESSITARIA
CATALUNYA?
Qualsevol Estat necessi-
ta, per poder funcionar,

una sèrie d’estructures que el fan via-
ble. Moltes d’elles ja existeixen, com les
forces de seguretat. La més prioritària
és l’agència tributària, que hauria de
gestionar els impostos catalans. Pel que
fa al model d’Estat, una República és
l’opció més compartida. 

IMPOSTOS
COM FUNCIONARIA 
LA HISENDA PRÒPIA 
DE L’ESTAT CATALÀ?
Catalunya ja disposa ac-
tualment de l’Agència
Tributària de Catalunya

(ATC), que s’encarrega de gestionar els
impostos que són competència de la
Generalitat. Per tant, l’estructura ja
existeix i només s’hauria d’assumir la
gestió dels impostos que ara adminis-
tra l’Estat espanyol, com l’IVA o l’IRPF.

ESPANYA
QUINA RELACIÓ 
TINDRIEN CATALUNYA 
I ESPANYA?
El nou Estat català man-
tindria una relació veïnal

amb Espanya, com la que té ara Es-
panya amb França o Portugal. Seria
una relació d’igualtat, de tu a tu. Com
que Catalunya formaria part de l’espai
Schengen si continués a la Unió Euro-
pea, no hi hauria cap mena de fronte-
ra entre els dos estats.

UNIÓ EUROPEA
EL NOU ESTAT CATALÀ
QUEDARIA FORA DE LA
UNIÓ EUROPEA?
La UE no disposa de cap
norma específica que re-

guli la secessió interna, per la qual cosa
la permanència de Catalunya dins la
Unió dependria d’una decisió essen-
cialment política dels caps d’Estat i de
Govern dels països membres. Per altra
banda, sortir de la UE no implica ha-
ver d’abandonar l’euro.

EMPRESES
QUÈ PASSARIA AMB LES
MULTINACIONALS QUE
HI HA A CATALUNYA?
Si el nou Estat garantís
la seguretat jurídica de

les empreses, una fiscalitat competiti-
va i unes infraestructures de primer ni-
vell, les multinacionals no tindrien
cap raó per marxar de Catalunya. Cal
tenir en compte que Barcelona està con-
siderada una de les ciutats europees
més atractiva per als negocis.

PENSIONS
LES PENSIONS I LES 
PRESTACIONS D’ATUR
ESTARIEN GARANTIDES?
Segons els càlculs de la
conselleria d’Economia,
un Estat català indepen-

dent podria fer front perfectament a les
pensions i a les prestacions d’atur. Ac-
tualment, Catalunya aporta al voltant
d’un 19% de les cotitzacions socials de
l’Estat espanyol i només rep, en con-
trapartida, el 17% de les prestacions.   

IMMIGRACIÓ
QUÈ PASSARIA AMB LES
PERSONES QUE JA TENEN
DOBLE NACIONALITAT?
Hi ha molts ciutadans
estrangers que, al cap
d’un temps de residèn-

cia, han aconseguit la doble nacionali-
tat: l’espanyola i la del seu país d’ori-
gen. En un Estat català, la triple na-
cionalitat seria possible jurídicament
sempre que les noves lleis i els tractats
entre estats ho permetessin.

LLENGUA
EN QUINA SITUACIÓ
QUEDARIA EL CASTELLÀ
EN EL NOU ESTAT?
En una Catalunya inde-
pendent, el català pas-

saria a ser llengua d’Estat a tots els efec-
tes i esdevindria la llengua comuna en
l’espai públic. Pel que fa al castellà, i te-
nint en compte que és la primera llen-
gua de molts catalans, hauria de tenir
un estatus de reconeixement especial
a l’Estat català.

DOCUMENTS
EL CARNET DE CONDUIR
I ALTRES DOCUMENTS
SEGUIRIEN SENT VÀLIDS?
Després de la constitució
del nou Estat, s’haurien

de seguir aplicant les lleis espanyoles
en certs àmbits per facilitar la transi-
ció cap a la legislació pròpia. Per tant,
tots els documents continuarien sent
vàlids. De fet, ja s’està implantant el
carnet de conduir europeu, que facili-
taria molt les coses.

BARÇA
EN QUINA LLIGA 
JUGARIEN EL BARÇA
I L’ESPANYOL?
Jurídicament, les lligues
són creades per associa-

cions privades. Per tant, els dos equips
catalans podrien seguir jugant a la
Lliga de Futbol Professional (LFP) es-
panyola sense cap impediment legal. En
aquest sentit, també podrien jugar a
qualsevol altra lliga europea si ho vol-
guessin i fossin acceptats.

Ara (sí que) és l’hora

REDACCIÓ4Qui no formarà part de la llis-
ta independentista encapçalada per Ro-
meva és la CUP. El partit de l’esquerra in-
dependentista va deixar clar des d’un
primer moment que la seva aposta era una
llista sense polítics i que es desmarcaria de
tot el que no fos aquesta opció.

El diputat de la CUP, Quim Arrufat, es
va mostrar crític amb l’acord entre CDC,
ERC i les entitats sobiranistes i va consi-
derar que  es tracta del “projecte” que Mas
va presentar en la seva conferència del 25
de novembre. Arrufat va afegir que s’han
“perdut” nou mesos del procés i va apun-
tar que ara els contraris a la independèn-
cia podran articular el seu discurs al vol-

tant de “Mas, el seu lideratge i les seves po-
lítiques”. Tot i això, el diputat cupaire es
va mostrar disposat a pactar un punt al
programa electoral que permeti “visua-
litzar” les candidatures independentistes
per tal que el 27-S sigui plebiscitari.

ANTONIO BAÑOS, EL FAVORIT
D’altra banda, la formació de l’esquerra
independentista va començar diumenge
les primàries per escollir el seu cap de llis-
ta.  El periodista Antonio Baños és el gran
favorit per encapçalar la candidatura,
mentre que Anna Gabriel, Josep Manel
Busqueta o Gabriela Serra també ocu-
paran un lloc destacat.

La CUP, pel seu compte
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Blanques , “Junts pel Sí” amb
partits i entitats sobiranistes, ju-
guen i prenen la iniciativa, les fit-
xes de l’escaquer es mouen. De les
negres hi ha qui s’enroca, la Torra
Mariano Rajoy amb el Rei amb
cara de pomes agres, molts es
mouen en funció de la llista, hi ha
qui fan burleta i ironia com la
Dama Sáenz de Santamaria i el
Cavall Margallo, els peons de Po-
demos, IVC o EUiA que fan el seu
joc sense cap transcendència, els
alfils del PSC i Unió corrent a
munt i a vall sense tenir gens clar
què han de fer ni quin camí se-
guir, les torres del PP i Ciutadans
encastellats en les seves dèries, el
cavall del PSOE fent saltirons
amb promeses de canvis que ja
no se’ls creu ningú. 

Jugada mestra, mentre les pe-
ces negres es distreuen amb els
peons blancs, els cavalls blancs de
la CUP, tenen clar què han de fer
i arrasen els peons negres. Blan-
ques passen de la defensiva a l’o-
fensiva, on cada una de les peces
sap què ha de fer, desplegades so-
bre l’escaquer en posició d’atac,
amb la tàctica estudiada i intel·li-
gent, els moviments de les peces,
han de ser ràpids i precisos, sense
vacil·lacions. És l’hora de saber en
quin bàndol es juga, sense enga-
nys ni subterfugis; ara sabrem qui
és qui i si juguen a blanques o ne-
gres, tots es van posicionant sense
ambiguïtats i el ventall electoral
quedarà clarificat. 

Durant la partida caldrà sa-
crificar fitxes, segur, però serà per
a obtenir un bé general i col·lectiu
com és la independència, per
aconseguir un estat nou amb una
societat més justa, igualitària i fe-
liç. Ara va de debò, amb aquest
panorama, xec i mat al Rei. 

4Això promet
per Jordi Lleal

#ConversaTensa#JuntsPelSí #Desglaç

4Gràcies Catalunya
per Paco Escudero 

La mare ha marxat a València,
com cada estiu. Quan torni farà
95 anys, ella diu sempre que va
amb l'any i així no se li obliden
els anys que compleix. Jo crec
que cada any es renova, ja que
cada any està més jove i és més
sàvia. Amb l'edat ha agafat un
cert aire de serenitat i lucidesa.
Sempre ha estat una dona in-
tel·ligent i elegant. 

Recordo quan anava a bus-
car-la a les botigues on la des-
crivien com una dona alta i
molt educada. Ella és així. Bé, ja
no tan alta, però continua tenint
una educació exquisida. Enyo-
ra el seu Madrid natal i els ra-
cons que han estat l’esceno-
grafia de la seva infantesa: el
carrer Carretas, els Jerónimos
o el lleó de Las Cortes, estàtua
en què pujava al damunt quan
anava a escola, entre altres in-
drets. Sempre en parla d'això,

amb joia, però també amb do-
lor pels fets terribles de la seva
infància. 

La mare, com tota la família,
estima Barcelona i Catalunya, la
capital i el país que ja fa molts
anys li van brindar una nova
oportunitat, i lloc onhem nascut
i crescut els seus fills, nets i
besnéts. Ens mira comprensiva
pel fet que avui gairebé tots si-
guem independentistes. La fa-
mília s’ha fet en aquesta terra i
ens sentim catalans perquè som
catalans. Els nostres cognoms
s'han barrejat amb cognoms
autòctons, si és que un cognom
te importància. I els records de
la terra d'origen s'han diluït en
les vivències d'aquesta. I aquí es
quedarà la mare, al costat de l'à-
via. Perquè aquí vam donar ter-
ra a les nostres arrels, i aquí han
crescut les nostres branques.
Gràcies Catalunya.

@eduardorepi: Cansados, desesperados
porque España no tenía miras de cambiar,
tomaron la decisión de cambiar ellos. El 27
Catalunya #JuntsPelSi Llibertat.

@RafaelPradas: Tots els dies són històrics
per una raó o altra, però el restabliment de
relacions entre Cuba i Estats Units ho és
realment.

@Will_1981 El Miguel Ángel Revilla pot
passar-se pel folre la confidencialitat de la
conversa entre Mas i el rei, veig. Està bé,
això.

Quan es va tancar el principi d’a-
cord de la llista del “sí-sí” de
CDC, ERC i la Santíssima Tri-
nitat del sobiranisme organitzat
–ANC, Òmnium i AMI-, Jordi
Sànchez, president de l’Assem-
blea i extraordinari jugador de
pòquer, va marxar cap a Via La-
ietana. En un bar d’aquest de
franquícia –aquesta mena de
factories de la maionesa– va
prendre una canya i un parell de
pintxos. Es va descomprimir
amb una cerveseta.

El dia abans va picar unes
galetes de Camprodon, les Bir-
ba, a les cinc de la tarda a Palau.
És el preu que s’ha de pagar per
reunir-se amb un president que
la gana no el fa córrer. El procés
no és el Palace, ni els Sants
Jordi generosos del tripartit.
Això és prou clar. 

La cerveseta és un bon ex-
emple d’allò que configura l’in-

dependentisme, estigui en-
quadrat en la llista del “sí-sí” o
en la indispensable llista de la
CUP. La cerveseta i les Birba
demostren que l’independen-
tisme és la nova aliança estra-
tègica de les classes populars,
treballadores i mitjanes per la
igualtat; pel benestar; pel bé
comú; per acabar amb una
economia concessional i una
oligarquia fatxenda que s’ha
demostrat ineficient i forasse-
nyada; per garantir la salut,
l’ensenyament i la justícia so-
cial. Hi ha qui diu defensar el
mateix però, ves per on, ho vol
sotmès a la voluntat de la co-
rona espanyola. I, a més, diuen
que són d'esquerres. Fins i tot,
diuen que són tan d'esquerres
que seran capaços de donar
lliçons d'esquerranisme a Da-
vid Fernàndez, Muriel Casals,
Toni Baños o Quim Arrufat. 

per Quico Sallés, periodista d’El Singular Digital

4Una canya i dos pintxos

Opinió



7 | Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com línial’H27 juliol 2015

@Marta_catalonia: M'encanta sentir Raül
Romeva dient que si ens suspenen el go-
vern o el parlament, tiraran pel dret igual-
ment... M'encanta! #JuntsPelSí

@encampanya: Aquesta tarda un altre
equip vindrà a Barcelona i pagarà la
clàusula de rescissió de Pedro. Ja en van
vuit.

@cristina_pardo: El PP, sobre Guardiola:
"Los deportistas tienen que dedicarse al de-
porte". Y cuando el PP metió en el Senado a
Marta Domínguez y Abel Antón?

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

Amb la presentació de la llista unitària
al Museu d’Història de Catalunya, els
representants polítics i socials de l’in-
dependentisme ja ho han posat tot so-
bre la taula. El nivell d’unitat aconse-
guida, les principals cares visibles  i el
full de ruta presentat per la candidatura
‘Junts pel Sí’ ja estan fixats, i res d’ai-
xò ja no es podrà canviar. Així, és su-
ficient per aconseguir la majoria abso-
luta al Parlament? No ho sabrem fins
al 27 de setembre, però les primeres
sensacions de qui els escriu són posi-
tives pel sobiranisme. Sobretot, per un
motiu: perquè les forces que s’han
unit generen credibilitat i il·lusió.

Cap altra combinació ho estava
aconseguint, així que només quedava
aquesta via, i la contundència de veure
Mas i Junqueras units i tutelats per Car-
me Forcadell, Muriel Casals i sobretot
Raül Romeva, fa pensar que aquesta ve-
gada va de debò. El full de ruta és cre-
ïble també: declaració d’intencions in-
dependentistes al Parlament just després
del 27-S –que ha d’arribar a orelles es-
panyoles i europees-, inici de l’elabora-
ció de la Constitució mitjançant un
procés de participació ciutadana, en-
llestiment de les estructures d’Estat pa-
ral·lelament i proclamació de la inde-
pendència de Catalunya.

Immediatament després, s’hauria
d’aprovar una llei de transitorietat jurí-
dica per funcionar al màxim ja amb lleis
pròpies, i es convocarien noves eleccions
ja constituents, després de les quals el
nou Parlament ja amb tots els partits per
separat redactarien la Carta Magna. 

Els nous comicis se celebraran, com
a molt, el març de 2017. A més, l’acord
deixa ben clara una cosa: la proclama-
ció de la independència i la llei de tran-
sitorietat jurídica s’aprovaran fins i tot
si l’Estat Espanyol bloquegés l’autogo-
vern de Catalunya. El projecte no sona
gens ambigu, sinó precís i seriós, així que
en aquest sentit la seva credibilitat tam-
bé augmenta.  

A banda d’aquesta confiança, el pro-
jecte també necessita il·lusió. Només de
veure tanta gent junta arromangant-se,
ja en genera, però sobretot pels con-
vençuts. Ara bé, gestos com el més que
possible ‘fitxatge’ de Pep Guardiola per
tancar la llista de ‘Junts pel Sí’ a Barce-
lona fan somiar. Si bé l’exentrenador del
Barça no serà diputat en cap cas, aquest
input sumat a la gentada que s’espera a
la Meridiana l’11 de setembre –aquest di-
marts s’han obert les inscripcions per la
mobilització– i a altres figures que do-
naran la cara, faran que molts absten-
cionistes potencials tornin a creure en el
projecte i alguns dubtosos entre ‘Junts
pel Sí’ i ‘Catalunya Sí que pot’ es deci-
deixin pels primers.

Mariano Rajoy ja ha dit que “està
preparat” per una eventual proclamació
d’independència post-27S, i que si algú
ho fa, “seria un atac frontal a la llei i a les
normes de convivència. No té precedents
en el món civilitzat”, ha reblat. Amb l’em-
branzida de la credibilitat i la il·lusió que
pot agafar ‘Junts pel Sí’, però, haurà de
fer-ho molt bé per aturar la plena sobi-
rania sense que es noti que Espanya ja
no forma part del ‘món civilitzat’.

4Generen credibilitat i il·lusió
per Guifré Jordan 

Per Catalunya s’entén... o almenys això
és el que manifestament creu el presi-
dent del govern espanyol Mariano Ra-
joy. I ho repeteix tantes vegades com li
convé, fins i tot, com ha fet aquests dies
davant de la presidenta de Polònia. Po-
lònia, un país, per cert, que si fem honor
a la seva pròpia història, també tingué
moments on la seva independència na-
cional era una quimera, segons els ho-
mòlegs catastrofistes de Rajoy de na-
cionalitat, en aquest cas, prussiana-ale-
manya o russa. La història presenta ben
sovint sorprenents coincidències que po-
den deixar en evidència a aquells que la
desconeixen o que volen interpretar-la
segons el seu particular gust i patró.

Rajoy també ens fa recordar al sovint
recordat i admirat Jacques Delors quan
davant la imminència, ell potser en di-
gué irrealitat, de la implosió iugoslava,
s’atreví a afirmar, els polítics d’estats ja-
cobins tenen aquests costums inverte-
brades, que un cop separades Croàcia i
Eslovènia, que no albiressin, en cap
cas, la seva futura adhesió a la Unió Eu-
ropea. Avui, no cal insistir-hi, ambdós es-
tats en formen part. També els senyors,
més casposos val a dir, de l’extinta
RDA, començant pel gerontòcrata Ho-
necker, gosaren predir que la poc o gens
democràtica Alemanya Oriental, i el
seu mur de la vergonya, persistirien pels
segles dels segles, en aquest cas no crec
que ho acabessin amb un amén. Al bo i
rus d’Andrei Amalrik el condemnaren en
vida a una persecució típica dels més
sublims règims totalitaris i a un maleït
ostracisme, quan no es tractava de me-
nysteniment en tota regla de la part de
la intel·lectualitat dita progressista, per

fer-nos amatents que la Unió Soviètica
no aniria gaire més enllà de l’any 1985.
També Hitler no podia perdre la guer-
ra i, per a Marx, la revolució passaria pri-
mer en un país industrialitzat com Gran
Bretanya, no pas a l’endarrerida i feudal
Rússia; i tantes altres coses que palesen
que el determinisme, com a creença,
peca d’excés de voluntarisme i manca de
prudència i coneixement.

Catalunya ha de ser el que els cata-
lans vulguem i si la llista conjunta, ara ja
més definida, assoleix la majoria que al-
guns, esperem que molts, anhelem el
procés no pot tenir aturador. Deia un po-
lonès, que m’agrada recordar, que la for-
ça de la raó ha de sempre imposar-se a
la raó de la força. AdamMickiewicz,
progenitor de la frase, no veié la inde-
pendència del seu país, malgrat que
potser la intuí, però certament ens mos-
tra el camí a seguir. La raó, això és la de-
mocràcia i la pau, com a valors indefu-
gibles en el nostre caminar vers la nos-
tra independència nacional. Si a això hi
afegim la unitat i coherència d’actuació
dels catalans, llavors el camí ja serà fet.

El darrer pas, potser el més evident,
però també el que presenta majors difi-
cultats. Internes, dubtes i pors davant el
nou escenari, i externes pel que fa a pres-
sions davant del reconeixement del nou
estat. El que ens cal, si som majoria, és
no mirar enrere, com fa Lot a la Bí-
blia –no la seva esposa– i recordar dos
savis adagis llatins: fortuna audaces
iubat idividere et impera. El primer ens
l’hem d’aplicar; i el segon evitar-lo. No li
donem la raó a Rajoy. No ens ho merei-
xem encara que, de vegades, les coses es
podrien fer més senzilles i millor.

4No hi haurà independència
per Marc Gafarot 
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Crits de Viva España, Viva Dios
o no nos engañan, l’Hospitalet
es España es van barrejar amb
dotzenes de banderes espanyo-
les i alguna de catalana en la ma-
nifestació del passat 2 de juliol
en defensa del mossèn de la
parròquia de la Immaculada
del barri de Sanfeliu, Custodio
Ballester, que defensa les desfi-
lades de membres de la Her-
mandad de Antiguos Caballeros
Legionarios durant la Setmana
Santa al barri i que enguany no
va rebre el permís per fer-la. 

La mobilització va ser con-
vocada per l’entitat antiinde-
pendentista D’Espanya i Cata-
lans i va transcórrer des de San-
feliu fins a la plaça de l’Ajunta-
ment, on alguns integrants de la
marxa van cantar el Novio de la

muerte, l’himne de la Legió, es
va escoltar la Marxa reial i es van
fer proclames a favor de la lli-
bertat religiosa i contra la his-
panofòbia.  

Ballester, que en més d’una
ocasió s’ha posicionat en contra
del procés sobiranista, denuncia
des de fa temps que la seva pa-
rròquia pateix una “persecució
intensa” per part de “grups po-
lítics socialistes, comunistes i na-
cionalistes”, liderats per “Núria
Marín, del PSOE”. Al final de la

mobilització es va llegir un ma-
nifest on es va defensar el mos-
sèn Ballester i es va fer una cri-
da a la germandat 15+1 de
l’Hospitalet –que organitza la
Setmana Santa laica més gran de
tot Catalunya– perquè s’unís a
la reivindicació. 

Línia L’H s’ha posat en con-
tacte amb el mossèn Ballester,
que es qüestiona “per què” no
pot fer “una processó” amb qui
ell vulgui, i ha afegit que ex-
pressar la fe “és un dret”. 

La marxa va acabar a la plaça de l’Ajuntament. Foto: Twitter (@castalidas)

La polèmica pels legionaris
arriba a les portes del consistori
» Unes 300 persones marxen “per la llibertat religiosa i contra la 

hispanofòbia” en favor del mossèn de Sanfeliu que defensa la legió

José María García Mompel,
nou president de La Farga

NOMENAMENT4L’empresa mu-
nicipal La Farga GEMSA va es-
collir el passat 2 de juliol els seus
15 membres del Consell d’Admi-
nistració per a l’actual mandat. A
més, també es va escollir el pre-
sident, José María García Mom-
pel, tinent d’alcalde de Promoció
Econòmica i Ocupació. 

El flamant Consell d’Admi-
nistració té sis representants
nous respecte de l’anterior, i són
José María García Mompel, Mer-
cè Perea, Manuel Brinquis i Ro-
cío Ramírez, del PSC; Miguel
García, de Ciutadans; Antonio
Baños, de Canviem; Sònia Es-
plugas, del PP; Antoni Garcia,
d’ERC; Rafael Jiménez, de Guan-
yem; Laia Claverol, de l’Àrea

d’Hisenda, Recursos Generals,
Programació i Pressupostos;
Juan Martorell, de la Cambra de
Comerç; Vicente Ibáñez, presi-
dent de la Unió de Botiguers; Ma-
ría Rosa Fiol, de l’Associació
d’Empresaris del Baix Llobre-
gat i l’Hospitalet; Asun Romero,
de CC.OO, i Juan Ramón Barra-
china, d’UGT. 

Aquesta constitució ja ha re-
but les primeres crítiques, però.
El portaveu de CiU, Jordi Mon-
rós, demana més “pluralitat” a
l’empresa municipal i una modi-
ficació dels seus estatuts, ja que
considera “arbitrària” la decisió de
l’equip de govern d’impedir que
els grups amb menys de dos re-
gidors hi estiguin representats.

L’Anuari Estadístic 
torna a ignorar Línia L’H

COMUNICACIÓ4Per segon any
consecutiu, l’Anuari Estadístic
de l’Hospitalet, que elabora
anualment l’Ajuntament, ha ig-
norat la publicació mensual Línia
L’H. Aquest document, que recull
tot un seguit de dades estadísti-
ques sobre la ciutat i que pot ser
consultat al web municipal, té un
apartat dedicat als mitjans de co-
municació on es numeren les
publicacions alternatives al but-
lletí municipal –el Diari de
l’Hospitalet–. Aquí, no només no
apareix Línia L’H, sinó que s’in-
clouen algunes publicacions que

ja no s’editen, com ara el Tot o
Tribuna, i errades en la periodi-
citat d’El Far, un periòdic men-
sual i no setmanal com s’indica. 

Cal recordar que el periòdic
Línia L’H és l’única publicació lo-
cal que està auditada per
OJD/PGD. El periòdic distri-
bueix 10.000 exemplars gratuïts
a través del teixit comercial i als
equipaments municipals, per-
tany al Grup Comunicació21 i
està adherit al Consell de la In-
formació de Catalunya (CIC) i a
l’Associació de Mitjans d’Infor-
mació i Comunicació (AMIC). 

Marín fitxa l’exregidor Lluís
Esteve com a assessor tècnic 

NOMENAMENT4L’alcaldessa,
Núria Marín, ha fitxat l’exregidor
d’educació d’Iniciativa Lluís Es-
teve com a assessor tècnic en
aquesta mateixa regidoria, la
qual està ara en mans del socia-
lista Jaume Graells.  

Esteve ho va comunicar fa
uns dies a les xarxes socials i es
va mostrar il·lusionat “per seguir
impulsant les mateixes políti-
ques educatives i de cohesió so-
cial que el govern municipal ha

desenvolupat en els darrers 16
anys”. 

La bona entesa entre Esteve
i Marín es va fer palesa durant la
campanya electoral, on l’exregi-
dor va participar en l’acte central
del PSC a la ciutat. 

A més, durant la sortida del
govern del regidor d’EUiA, Al-
fonso Salmerón, al novembre
per la imputació de Marín pel cas
de les dietes de la FMC, Esteve
es va mantenir al govern. 

Salut | Marín proposa un pacte polític i ciutadà per la sanitat pública
L’alcaldessa, Núria Marín, va convocar representants d’entitats de l’àmbit sanitari de la ciutat, sindicats i regidors

de les formacions polítiques al Ple la setmana passada per impulsar un pacte polític i ciutadà en defensa de la 
sanitat pública a l’Hospitalet. Amb aquesta iniciativa, Marín vol fer pressió al Govern perquè compleixi amb els 
compromisos establerts amb la ciutat i engegui la construcció de diferents centres mèdics pendents d’execució.

Redacció
SANFELIU
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La tercera  marxa contra l’atur,
que enguany ha tingut com a
lema Per una Catalunya sense
atur, pobresa i desigualtat, va
passar per la ciutat fa uns dies,
després de recórrer diversos
municipis del Baix Llobregat, del
Barcelonès nord i del Vallès
Oriental i Occidental.

La mobilització va començar
el dia 6 des de l’Ajuntament de
Badalona i va passar per diver-
sos municipis com Granollers,
Cerdanyola del Vallès, Ripollet,
Sabadell, Rubí i Terrassa, per
endinsar-se al Baix Llobregat.
Aquí va passar per Martorell,
Abrera i va seguir fins a Sant Vi-
cenç dels Horts. 

Després de parar a l’Hospi-
talet, la marxa va arribar  a la
plaça de Sant Jaume, on es va fer
una concentració el dia 9, i va
acabar amb una protesta davant
del Parlament.

A l’Hospitalet, la marxa va
ser rebuda per una delegació del
consistori, que va estar encap-
çalada pel primer tinent d’al-
calde, Francesc J. Belver, i va
comptar amb la presència de di-
versos regidors i regidores del
PSC, C’s, ICV-EUiA-Pirates,
ERC, Guanyem l’Hospitalet, CiU
i la CUP.

Allà es va fer la lectura del
manifest, amb el qual els pro-
testants demanaven el suport

del consistori hospitalenc a les
seves reivindicacions. Entre elles
hi havia “la derogació de la re-
forma laboral, l’aprovació de la
renda mínima garantida, l’a-
provació de la iniciativa legisla-
tiva popular (ILP) de mesures
d’emergència i contra la pobre-
sa energètica, la setmana labo-
ral de trenta-set hores, l’actua-
lització de les pensions i el rebuig
a l’Acord transatlàntic de comerç
i inversions (TTIP)”.

Els manifestants a la porta del consistori. Foto: Ajuntament

La tercera Marxa contra 
l’atur fa parada a l’Ajuntament

Cultura | El festival Petit Format porta artistes de renom 
El festival Petit Format, que es va celebrar a principis de mes en el marc del programa 
Estiu Jove, va portar artistes de renom a la ciutat com Joan Miquel Oliver, Microzenit 

i La Bienquerida. Tots els concerts van fer-se a l’aire lliure a partir de les vuit del 
Vespre. També es va celebrar un concert-vermut amb Ferran Palau, Gúdar i Zelig. 

Redacció
CENTRE

Una mostra repassa la història
del Palauet de Can Buxeres

PATRIMONI4Una exposició a
la Casa Espanya fa un recorregut
per la història del Palauet de Can
Buxeres, una peça clau del pa-
trimoni local.

Can Buxeres és un antic pa-
lau noucentista on estiuejaven
els Buxeres, una família benes-
tant de la ciutat, que va fer-ne
moltes remodelacions tant a
l’immoble com als jardins. L’en-
carregat de la construcció del Pa-

lauet de Can Buxeres va ser l’ar-
quitecte Antoni Serrallach, qui
també es va fer càrrec de les re-
formes a l’edifici familiar.

L’arquitecte Joaquim Ma-
nuel Raspall i Lluís Bru, mo-
saïcista del Palau de la Música
Catalana, també van intervenir
en la construcció de Can Buxe-
res, una de les mansions nou-
centistes més exquisides del
Barcelonès.

Anna Bachs és nomenada
presidenta d’ERC a la ciutat

POLÍTICA4Fa uns dies es va
celebrar la presentació de la
nova executiva d’Esquerra Re-
publicana de Catalunya de la
ciutat, en la qual Anna Bachs va
ser nomenada presidenta.

La votació es va fer en el
marc de la celebració de l’As-
semblea Local del partit, la qual
va votar els nous càrrecs que li-
deraran els pròxims dos anys la
política de la formació a l’Hos-
pitalet.

Per altra banda, Xavier Flu-
vià és el secretari d’Organització;
Dolors Parra, l’adjunta a la Se-
cretaria d’Organització; Jordi
Caire, secretari de Finances,
David Fernández, a la Secretaria
de Política Municipal, Núria Pa-
lomar, a Imatge i Comunicació,
Annabel Berruezo, Secretaria
de la Dona, Carles Ferret, és el
secretari d’Entorn i Territori; i
Jesús Palomar, el secretari de
Formació. 
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Sant Josep

La Generalitat, a través del de-
partament de Territori i Soste-
nibilitat, ha comprat sis pisos de
l’Hospitalet a Bankia, proce-
dents d’execucions hipotecà-
ries,  per tal de destinar-los a llo-
guer social.

Cinc dels habitatges de
l’Hospitalet estan ocupats i un
d’ells està buit. A més de fer-se
a la ciutat, la mesura ha afectat
altres municipis de la demarca-
ció de Barcelona –Badalona,
amb quatre pisos, Mataró i Rubí,
amb un a cada municipi, i Te-
rrassa, amb dos– i de Girona, on
s’ha efectuat a Salt, amb un to-
tal de vint-i-sis pisos comprats.
En total, comptant els de l’Hos-
pitalet, han estat quaranta.

En aquesta operació la Ge-
neralitat ha invertit un total de
864.565 euros i calcula que fins
a finals de 2016 haurà comprat

1.400 pisos mitjançant aquest
sistema. Si és així, s’incremen-
tarà un 10% el parc públic
d’habitatges a Catalunya.

La mesura ha estat possible
gràcies a l’aprovació del Decret
llei de mesures extraordinàries
i urgents en matèria d’habitatge,

que va rebre el vistiplau el pas-
sat mes de març que, entre al-
tres, estableix el dret de tempteig
i retracte en les transmissions de
tots els habitatges provinents
d’execucions hipotecàries amb
posterioritat a l’abril de l’any
2008. 

El conseller Santi Vila en un dels pisos del programa. Foto: Generalitat

El Govern compra sis pisos a L’H
per destinar-los a lloguer social
Redacció
HOSPITALET

Santa Eulàlia
Urbanisme | Millores als polígons industrials
L’AMB subvencionarà amb 2,2 milions d’euros quatre projectes presentats per l’Ajuntament en
el marc del programa que impulsa l’administració supramunicipal per a projectes de millora
d’infraestructures i de competitivitat de polígons industrials i àrees d’activitat econòmica. 
S’atorgaran subvencions al Districte Econòmic i al Polígon Pedrosa, concretament.

El barri acull activitats d’estiu
per als joves fins al 28 d’agost
LLEURE4Des de finals de juny i
fins al 28 d’agost els joves de San-
ta Eulàlia gaudeixen d’un ampli
ventall d’activitats d’estiu a tra-
vés de l’espai d’atenció socioe-
ducativa del barri.

La iniciativa està adreçada a
nois i noves d’entre 12 i 18 anys
i és d’accés lliure i gratuït.

Les activitats tenen lloc a
l’institut Bisbe Berenguer i giren
entorn dels esports, la dansa, els

audiovisuals, els jocs, la música
i el teatre, entre altres propostes
lúdiques i culturals.

És un programa que ha estat
organitzat per l’Ajuntament en el
marc del programa municipal
Per a la Infància i l’Adolescència.
També s’està duent a terme en
altres indrets de la ciutat, com és
el cas de l’institut Eduard Font-
serè de la Florida i l’institut Eu-
geni d’Ors, al barri de Collblanc.

Les activitats es fan a l’IES Bisbe Berenguer. Foto: Ajuntament

El que havien de ser unes ruti-
nàries obres d’Adif a la nit per
mantenir les vies del tren al seu
pas pel barri de Sant Josep s’han
convertit en una de les polèmi-
ques de l’estiu a la ciutat. 

Els passats dies 15 i 16 de ju-
liol, l’Ajuntament va personar-se
amb la Guàrdia Urbana per atu-
rar aquestes actuacions sobre la
via, que havien provocat les quei-
xes dels veïns. “Es posen a tallar
ferro a les tres de la matinada,
amb tot el soroll que això com-
porta”, va explicar a Línia L’H
Manuel Piñar, president de l’As-
sociació de Veïns de Sant Josep.  

Aquesta publicació s’ha posat
en contacte amb Adif, des d’on
s’ha argumentat que les obres
eren necessàries i es feien “per
garantir el servei”, explicant que

s’havien de fer a la nit perquè
“així no s’afecta el trànsit diari”. 

Després de celebrar-se reu-
nions a tres bandes entre veïns,
consistori i representants d’Adif,
es va arribar a un acord perquè
les obres es completessin sense
fer servir maquinària sorollosa.
Finalment, el manteniment –que
segons Adif hauria d’haver durat
“només tres dies”– va finalitzar
la nit del 17 al 18 de juliol. 

Una de les queixes dels veïns
i el consistori era que Adif no ha-
via informat de les obres, una
postura que des de l’operador fe-
rroviari justifiquen perquè les
actuacions eren “urgents” per
mantenir el servei. De tota ma-
nera, Adif i l’Ajuntament han
arribat a un acord perquè, de cara
al futur, i “en la mesura del pos-
sible”, s’informi els veïns sobre les
obres que es facin a la via. 

Les obres es van dur a terme a prop d’aquest tram de la via. Foto: Arxiu

Queixes veïnals per unes obres
d’Adif a les vies del tren

F. Javier Rodríguez
SANT JOSEP

Denuncien una tala d’arbres
“indiscriminada” a Rodés

POLÈMICA4“Han talat arbres
que tenien més de 42 anys molt
ràpid i en unes hores del dia on
no hi havia gaire gent passejant”.
Aquesta és la principal crítica que
fa Fernando Baena, veí del carrer
Rodés i un dels impulsors d’una
campanya en contra de la “tala
indiscriminada” d’arbres que
s’estaria produint al carrer Rodés
per les obres de la plaça Puig Gai-
ralt i del parc de la Tortuga. 

Baena i més veïns han iniciat
una recollida de signatures per
denunciar una situació que afec-
ta un dels dos principals parcs
del barri. També critiquen el fet

que no hi hagi una àrea especí-
fica de Medi Ambient, amb la
qual “tot això no hagués passat”. 

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment ha confirmat la tala d’ar-
bres al carrer Rodés, en concret
26, tot i que argumenta que “es-
taven malalts” i no es podien
trasplantar. Com a contrapres-
tació, el consistori assegura que
n’ha plantat 47 de nous i afirma
que el projecte de reurbanització
de la plaça Puig i Gairalt “ha es-
tat especialment sensible amb el
tema de l’arbrat”, i que en tot mo-
ment “s’han respectat els arbres
que estaven en bon estat”. 

Successos | Decomissen 2.240 plantes de marihuana
La Guàrdia Urbana va desmantellar la setmana passada una plantació il·legal de 

marihuana ubicada a l’interior d’una nau industrial de la carretera del Mig. A l’operació
es van decomissar un total de 2.240 plantes d’aquesta espècie i diferents elements 

necessaris per produir-ne més. La plantació ocupava dues de les tres plantes de la nau. 

Una imatge dels arbres talats. Foto: FB
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Façana del centre de l’Idibell. Foto: Idibell

PROMESA4El secretari general
del PSOE, Pedro Sánchez, es va
comprometre la setmana pas-
sada en una visita a la ciutat a so-
terrar les vies del tren en cas que
sigui el pròxim president del
govern espanyol. 

“El soterrament de les vies a
l’Hospitalet no només solucio-
narà una bretxa que té el muni-
cipi, sinó que suposarà una mi-
llora de les infraestructures que
té Catalunya”, va afegir el líder
socialista. 

Per la seva banda, l’alcal-
dessa Marín, que va acompan-
yar el polític madrileny –amb el
qual té una bona sintonia–, va
afirmar que té l’esperança que
“si els socialistes tornen al go-
vern d’Espanya, es prioritzi la
millora de Rodalies i el soterra-
ment de les vies” al seu pas per
l’Hospitalet. 

La regidora del PP, Sonia
Esplugas, va titllar la proposta
de Sánchez “d’electoralista”, i va
recordar que “el PSC ja va por-
tar Zapatero i l’exministre Blan-
co” a la ciutat fa uns anys per
prometre el mateix. 

Pedro Sánchez 
soterraria les vies
si fos president

L’Idibell va anunciar fa uns dies
que tancarà pròximament el
Centre de Diagnòstic Genètic i
Molecular i que farà fora tota la
plantilla, un total de 13 treba-
lladors. Segons la direcció del
centre, el servei que hi presta és
“deficitari”, ja que a causa de la

crisi econòmica, les comandes
dels centres hospitalaris han
disminuït. A més, la direcció ha
anunciat que el centre es podria
integrar a l’entorn assistencial
del Campus de Bellvitge, segons
avança L’H Digital. 

Davant d’això, el comitè
d’empresa ha denunciat la vul-
neració dels drets dels treballa-
dors i la mala gestió política. La
plantilla s’ha mostrat “indigna-
da i perplexa” i ha acusat la Ge-

neralitat de disminuir progres-
sivament els ingressos destinats
al centre.

Aquesta, però, no ha estat
l’única notícia relacionada amb
la sanitat al barri, ja que fa uns
dies el Parlament va aprovar
una resolució que insta la Gene-
ralitat a iniciar les obres del cen-
tre de rehabilitació previst al
CAP de la Marina i la dotació dels
recursos necessaris per al Servei
d’Urgències de Bellvitge.

Redacció
BELLVITGE

Innovació | Lliuren els premis d’emprenedoria al centre cultural
El Centre cultural Bellvitge-Gornal va acollir l’onzena edició dels premis del concurs L’H Joves
Emprenedors i Emprenedores de Projectes Empresarials. L’institut Provençana va ser premiat

en la categoria de millor projecte empresarial, mentre que el Jaume Balmes va rebre el guardó al
millor projecte tecnològic. El Joan XXIII van rebre el premi a la millor proposta empresarial. 

Tanca el Centre de Diagnòstic
de l’Idibell i fan fora la plantilla
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Fa uns dies es va estrenar el do-
cumental InterCanvi, una pel·lí-
cula realitzada per un grup de jo-
ves d’entre 13 i 24 anys.

El documental és fruit d’un
taller de cinema d’aquest gènere
organitzat pels departaments de
Joventut i Serveis Socials de l’A-
juntament d’Esplugues i hi han
participat joves del Club d’Esplai
Pubilla Cases-Can Vidalet. Els jo-
ves han recorregut aquest barri
a la recerca de testimonis dels re-
sidents al barri amb l’objectiu de
mostrar la seva realitat. També
s’hi fa un diàleg entre passat i pre-
sent de la història d’aquest indret
a cavall entre l’Hospitalet i Es-
plugues.

En l’equip del documental hi
ha setze joves, però en total hi
han participat, directament o

indirectament, seixanta joves,
una quarantena de veïns i una
quinzena d’entitats, centre do-
cents i serveis municipals.

Entre altres, també hi han
col·laborat les associacions veï-
nals de Can Vidalet, el CF Can
Vidalet, l’esplai de gent gran,
l’Associació d’Alcohòlics Reha-

bilitats, la Mediterrània, l’asso-
ciació de dones El Taller, els
IES Severo Ochoa i Joanot Mar-
torell, CCA Plaza Macael, DIAS,
la Taula de Convivència de Can
Vidalet, l’Espai Jove Remolí, els
Serveis Socials Bàsics de Can Vi-
dalet i l’Àrea Bàsica de Salut-Can
Vidalet.

Un fotograma del documental. Foto: InterCANVI

Joves del barri participen en un
documental sobre Can Vidalet

Redacció
PUBILLA CASES

Les obres a l’edifici de la ronda de
la Torrassa, 123, que conté les res-
tes del castell medieval de Bellvís,
estan en la seva primera fase, con-
sistent en el desmuntatge de les
estructures més contemporànies
de la casa. A l’interior de la ma-
teixa hi ha les restes de l’estruc-
tura medieval, i la retirada de les
parts més modernes de l’edifici
permetran completar l’estudi de
la part més antiga i evitar que
aquesta es faci malbé. 

Amb tot, fa unes setmanes va
saltar la polèmica a les xarxes so-
cials, on alguns veïns van de-
nunciar que les obres que s’hi es-
tan implementant no estan res-
pectant les restes històriques. Lí-
nia L’H va posar-se en contacte
amb Perseu, l’associació riberen-
ca que defensa el patrimoni local,
des d’on van assegurar que “no hi
ha res a témer, ja que els treballs

s’estan fent sota control”. La su-
pervisió tècnica de l’obra –que
gestiona el Museu de l’Hospita-
let– està a càrrec dels arqueòlegs
de la Generalitat, ja que el castell
està catalogat com a Bé Cultural
d’Interès Nacional. “El casalot
conté al seu interior les restes del
castell de Bellvís i, com totes les
cases que han tingut una ocupa-
ció prolongada en el temps, hi ha

anat afegint estructures més mo-
dernes que poden malmetre les
més antigues”, explica Ireneu
Castillo, president de Perseu. 

Segons Castillo, l’error de l’A-
juntament ha estat “no haver fet
una campanya d’informació avi-
sant el veïnat sobre les obres”, per
tal d’evitar el “pànic” produït per
la temença que es fessin malbé les
restes del castell. 

Estat actual de la casa on hi ha el castell de Bellvís. Foto: Google Maps

Les obres al castell de Bellvís
no fan perillar el patrimoni

Redacció
TORRASSA

Collblanc-Torrassa

Cultura | La Bòbila acull els concerts de Bestiar Universal
El centre cultural La Bòbila de Pubilla Cases va ser l’escenari dels concerts de Bestiar

Universal el passat divendres 17 de juliol a les vuit de la tarda. L’objectiu de la jornada
era promocionar formacions musicals del panorama independent. Els assistents 

van poder gaudir dels concerts per cinc euros, que és el que va costar l’entrada.

Dues persones intoxicades en
un incendi en un pis del barri

SUCCESSOS4Dues persones
van resultar intoxicades el pas-
sat diumenge 5 de juliol a cau-
sa d’un incendi al seu habitatge
al barri de Pubilla Cases.

La intoxicació va ser lleu i un
dels afectats va patir petites
cremades i contusions. Aques-
ta persona va ser traslladada a
l’hospital de la Creu Roja, men-
tre l’altra va ser atesa pel SEM.

L’habitatge incendiat es tro-
ba al carrer de Jardí. El foc va

calcinar una habitació sencera
de l’immoble, que és un tercer
pis. També es van cremar els
baixants d’aigua i uns tendals
del pati interior de l’edifici.

L’incendi va iniciar-se en-
torn de les onze i mitja de la nit
i els Bombers no el van donar
per extingit fins a les tres de la
matinada de l’endemà. En l’ex-
tinció hi van treballar cinc do-
tacions dels Bombers de la Ge-
neralitat.

El pis afectat està situat al carrer Jardí. Foto: Google Maps

Educació | Insten a licitar les obres de l’escola Ernest Lluch
El futur edifici de l’escola Ernest Lluch és més a prop de veure la llum. La setmana passada
el Parlament va aprovar una resolució en la qual es demana que el Govern liciti el projecte 
de construcció de l’edifici definitiu del centre i acordi amb l’Ajuntament l’inici 
de les obres. Aquest centre educatiu continua funcionant en barracots

Lluís Homar portarà el 
seu ‘Terra Baixa’ al Joventut

TEATRE4Fa uns dies es va fer
pública la programació de la
nova temporada de tardor del
Teatre Joventut. Lluís Homar,
Abel Folk, Concha Velasco i Chu-
cho Valdés seran els artistes més
destacats.

Lluís Homar representarà
Terra Baixa el pròxim 14 de
novembre, una obra que ha es-
tat molt celebrada per la crítica
i pel públic en què Homar està
sol a l’escenari i representa tots

els personatges de l’obra en una
actuació sublim. De fet, Homar
ja va fer de Manelic quan tenia 16
anys amb un grup d’aficionats
del barri d’Horta de Barcelona,
i segons diuen, va ser allà on va
decidir que volia dedicar la seva
vida a la interpretació. 

El 2 d’octubre serà el torn
d’Abel Folk amb 73 raons per
deixar-te. Velasco actuarà el 10
d’octubre amb Oliva y Eugenio,
i Valdés, el 22 de novembre.
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Un total de sis-cents establi-
ments comercials de la ciutat han
sortit al carrer per celebrar la
Festa del Comerç, que ha comp-
tat amb diferents jornades als di-
versos barris hospitalencs.

Sota el lema Compra a
L’Hospitalet. Hi tenim de tot, la
iniciativa ha consistit en diverses
fires que s’ha fet coincidir, ma-
joritàriament, amb les festes
majors dels barris. 

En molts casos, també s’ha
fet coincidir la Festa del Co-
merç amb rutes gastronòmi-
ques, com és el cas de la Florida.
En aquestes rutes han participat
fins ara un total de 114 establi-
ments del sector de la restaura-
ció de la ciutat i més de tres mil
persones, les quals han pogut vo-
tar les creacions gastronòmi-
ques més populars.

La campanya comercial va
arrencar el 16 de maig passat a

Sant Josep, va seguir a Santa Eu-
làlia el 6 de juny, ha passat per
Collblanc-la Torrassa i Can Se-
rra, el 13 de juny; per Pubilla Ca-
ses, el 20 de juny; i al Centre i a
la Florida, el 4 de juliol. A Bell-
vitge se celebrarà el pròxim 12 de
setembre.

El teixit associatiu, els co-
merciants i les diverses entitats

dels barris han tingut un paper
molt important en aquestes jor-
nades, així com la Creu Roja i la
Fundació APIP (Associació per
a la Promoció i la Inserció Pro-
fessional).

La Festa del Comerç ha estat
impulsada per l’Àrea de Pro-
moció Econòmica i Ocupació
de l’Ajuntament.

Les sortides comercials s’han fet en els últims dos mesos. Foto: Arxiu

Sis-centes botigues participen
en la Festa del Comerç

Saló | La Farga acollirà el Saló Bici&Go 
Fa uns dies es va saber que el recinte de la Farga acollirà la pròxima

primavera el Saló Bici&Go, que tindrà lloc concretament els dies 4, 5
i 6 de març del 2016. Es tracta d’una fira adreçada al sector emergent

del turisme actiu relacionat amb la bicicleta i el seu entorn. 

Redacció
L’HOSPITALET

Els fogons de la Florida es
reivindiquen amb les tapes

RESTAURACIÓ4Els passats dies
2, 3, 4 i 5 de juliol el barri de la
Florida va celebrar la ruta gas-
tronòmica Florida de Tapes
2015, en la qual van participar
un total de disset establiments
del sector.

Al llarg de quatre dies els res-
taurants i bars que hi van parti-
cipar van oferir una tapa elabo-
rada especialment per a l’ocasió,
acompanyada d’una canya de
cervesa o d’una copa de vi al
preu de dos euros.

L’esdeveniment gastronò-
mic es va celebrar paral·lela-

ment a la Festa Major del barri
i la Festa del Comerç a la Flori-
da, que va tenir lloc a l’avingu-
da de Miraflores, on es va aple-
gar un centenar de botigues. 

UNA RUTA AMB PREMIS
Els participants a la ruta de ta-
pes van concursar per optar a la
Tapa més popular, que va ser per
a Tazas y Tarros; la més sabo-
rosa també va ser per a Tazas y
Tarros; la més creativa la va
guanyar el Rincón de Galicia; i
la Tapa al servei de qualitat va
ser per a Vaya par.

Els establiments guardonats de la ruta de tapes. Foto: Ajuntament
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Esports

L’Hospi, que ja ha tornat a la fei-
na per tal de preparar la pròxi-
ma temporada, ja coneix el seu
calendari de competició regular.
Els riberencs debutaran el 23
d’agost a casa davant del filial del
Vila-real, i la clouran el 15 de
maig també a casa, contra l’Al-
coià alacantí. 

Abans d’iniciar la competi-
ció, els de Cifuentes jugaran
tres amistosos, un partit de
Copa Catalunya i dos torneigs,
la Copa Baix Llobregat i el Tor-
neig d’Històrics. 

Pel que fa al Torneig d’His-
tòrics, l’Hospi s’enfrontrà al
Martinenc i a la Monta, dos rivals
de divisions inferiors a priori as-
sequibles. Aquesta competició es
disputarà del 3 al 9 d’agost al
Municipal del Guinardó, i els ri-
berencs hi debutaran dijous dia

6 a les sis de la tarda. Cinc dies
després, l’Hospi començarà la
Copa Baix Llobregat, una com-
petició que es disputarà al Mu-
nicipal de Cornellà a partir del
dia 11 d’agost. Els rivals dels
hospitalencs en aquest torneig
seran el Santboià i el Prat en la
fase de grups. La copa comarcal
té un format de competició si-
milar al Torneig d’Històrics. 

L’Hospi s’ha estat reforçant al
llarg dels dos últims mesos.
L’última incoporació a la plan-
tilla ha estat Víctor Ibáñez, un
porter de 26 anys procedent del
Saragossa B, on estava cedit per
l’Alcorcón. 

També destaquen les reno-
vacions d’Oliver Sáncez i de
Coch, i l’adéu a dos històrics de
l’entitat, Valentín i Peque. 

El porter Ibáñez ha estat l’última incorporació de l’equip. Foto: CELH

L’Hospi estrenarà la lliga 
jugant contra el Vila-real B

Redacció
HOSPITALET

Halterofília | L’H, candidata a acollir el mundial 2018
La ciutat de l’Hospitalet, conjuntament amb Barcelona, ha presentat 

la seva candidatura per optar a l’organització del Campionat del Món 
d’Halterofília Màster del pròxim any 2018. El rival de la candidatura 

catalana és la ciutat de Savannah, a l’estat de Georgia, als Estats Units. 

El CB Hospitalet tanca una
plantilla amb cares noves

BÀSQUET4El CB Hospi ja ha
tancat la seva plantilla de cara a
la pròxima temporada. L’equip,
liderat per Jorge Tarragona, està
format per 12 jugadors: Jordi
Saltó, Àlex Reina, Edgar San
Epifanio, Jaume Solé, Xavier
Guia, Xavier Moreno, Javier Ba-
lastegui, Gabriel Díaz, Oriol
Bayó, Eduard Arqués, Michel
Acosta i José Francisco Cabrera.

Destaca enguany la renova-
ció del dominicà amb passaport

espanyol Michel Acosta, que se-
guirà un any més a la disciplina
riberenca. Acosta es va formar al
Barça i té 23 anys. 

Una altra de les novetats
d’enguany és el canvi d’horari
dels partits a casa del CB Hospi.
Socis i aficionats podran seguir
l’equip com a local al poliespor-
tiu del Centre els diumenges a
tres quarts d’una del migdia.
Una temporada on l’equip es
marca l’objectiu del play-off. 

El dominicà Acosta renova amb el club riberenc. Foto: CBLH

Entrant, dotzenes de trofeus re-
ben el visitant en unes vitrines
farcides de fotografies on velles
glòries comparteixen espai amb
les noves generacions del taek-
wondo riberenc. Es tracta del
Club Talma, fundat l’any 1982 i
que regenta des d’aleshores Ci-
priano Rivera, Cipri. Tot i que és
juliol i la xafogor tot ho inunda,
ja hi ha nens i nenes jugant i es-
calfant per a la seva classe. A la
porta d’entrada al tatami, però,
un mític cartell avisa que aquí
també es ve a treballar: “la pa-
ciència és amarga, però el seu
fruit és dolç”, resa. 

El Talma és un dels gimnasos
amb més títols de la ciutat. En-
tre els seus taekwondoques
compta amb campions de Cata-
lunya, d’Espanya, d’Europa i
fins i tot alguna fita en mundials.
Aquest és el cas de la Mariona
Leyes, la Janira Rivera i la Judith
Baeta, tres joves esportistes que
ja saben el que és aconseguir tí-
tols estatals continentals i me-

dalles a cada campionat on es
presenten. 

Ara mateix estan començant
la pretemporada per tal de tornar
a la roda de combats a partir de
la tardor, quan el ritme d’entre-
nament –molt específic i orien-
tat a la competició– torni a ser de
cinc dies a la setmana. “Partici-
par en l’alta competició suposa
un sacrifici més gran”, assegura
Leyes, una esportista hospita-
lenca que als seus 19 anys ja ha
estat campiona d’Espanya abso-
lut i universitari, ha aconseguit
dos bronzes a europeus i ha par-
ticipat en un Mundial absolut, el
passat mes de maig a Rússia. Per
la seva banda, Rivera i Batea
van participar en el mundial
universitari de l’any passat, on la
primera va quedar-se a les por-
tes de la victòria final, acabant
subcampiona. A més, tant una
com l’altra van guanyar l’estatal
universitari de l’any passat -en
pesos diferents, però-. 

UNA LLARGA DEDICACIÓ
Les tres esportistes van comen-
çar a practicar taekwondo des de
ben petites, i per raons ben di-
ferents. Ara, el taekwondo s’ha

convertit en una dedicació, una
filosofia de vida que els hi treu
moltes hores.

Un món, el del taekwondo,
que igualment que altres arts
marcials conrea el respecte  –la
seva “base”, asseguren les tres a
l’uníson– i la disciplina com els
principals valors. “La gent sol te-
nir perjudicis amb les arts mar-
cials, però no són violentes per
si mateixes”, remarca Rivera,
que recorda que “tot el que pas-
sa en el tatami queda allà un cop

acaba el combat: dónes la mà a
la rival i segueixes”. 

FEINA A FER
El taekwondo no és un esport ma-
joritari a Catalunya ni a Espanya,
però a poc a poc està agafant vo-
lada entre el públic. “Des dels Jocs
Olímpics de Londres ha crescut
l’interès envers el taekwondo”, ar-
gumenten les tres noies, que des-
taquen el paper d’esportistes com
el català Joel González –medalla
d’Or a Londres 2012– perquè

aquest art marcial agafi més vo-
lada. Tanmateix, demanen més
suport a les televisions per a un
esport que, tot i no moure tants
diners com el futbol, cada vega-
da té més seguidors. 

La joventut de Leyes, Rivera
i Baeta els augura més èxits de
cara al futur. Un futur que ja està
a les portes, amb l’inici de la dis-
puta dels campionats de Cata-
lunya a la tardor. Una nova opor-
tunitat per demostrar el nivell del
taekwondo ‘made in L’H’. 

Taekwondo ‘made in L’H’
» Línia L’H parla amb Mariona Leyes, Janira Rivera i Judith Baeta, tres joves esportistes 
del Talma, un dels clubs amb més títols a la ciutat tant en l’àmbit català com en l’estatal

Baeta, Leyes i Rivera. Foto: Línia L’H

F. Javier Rodríguez
CENTRE
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AGENDA MENSUALAGENDA MENSUAL
DISSABTE 19 DE SETEMBRE
19:00 43a edició de les Jornades Internacionals
Folklòriques de Catalunya. Durada aproxi-
mada: 4 hores. Tipus d'entrada: Lliure. Lloc:
Casino del Centre. 

A PARTIR DEL SETEMBRE
Matí-Tarda Taller de Hip-Hop Mamis Dance
(adults). El curs començarà el 14 de setem-
bre de 2015 i s’allargarà fins a l'1 de juliol de
2016 i s’impartirà els dijous de 17:30 a
18:30. Organitza: Somnis. 

DES DEL 14 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Tallers de Salsa Cubana. Tipus
d'entrada: pagament. Preu: 22 euros. Punts
d'inscripció/venda: 657.652.415 / 685.964.241
/ escrivint a somnis@somnis.org. Lloc: Cen-
tre Cultural La Bòbila.

FINS AL 15 DE SETEMBRE
Matí-Tarda L’artista Fernando M. Romero ins-
tal·la les Partículas elementales a l’Sculptu-
re’s Corner. Està formada per diferents qua-
dres de grans dimensions pintats sobre plan-
xes de metacrilat. Lloc: plaça d'Europa.

A PARTIR DEL 5 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Exposició Cartells teatrals moder-

nistes. La mostra presenta peces modernis-
tes que reflecteixen les principals tendències
europees, amb artistes com Jules Chéret i Hen-
ri Toulouse-Lautrec. Lloc: B. Josep Janés.

DIMECRES 29 DE JULIOL
17:30Biblioplaça: Vine a llegir a la fresca!. Tipus
d'entrada: lliure. Els nens i nenes podran lle-
gir, pintar i passar una bona estona llegint en
família. Lloc: Biblioteca Josep Janés.

DIMECRES 29 DE JULIOL
20:00 Partit de futbol amistós en què s’en-
frontaran el CE l’Hospitalet i l’Europa, de 2a
B i 3a divisió, respectivament. Lloc: Estadi Mu-
nicipal de l’Hospitalet.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Programa d’activitats culturals per
als casals d’estiu. La Regidoria de Cul-
tura i el Consell de l’Esplai ofereixen un
seguit d’activitats per fer a la ciutat du-
rant el juliol a diversos equipaments.

Activitats culturals 
per als casals d’estiu

Fins al 31 de juliol

Activitats d'estiu per a adolescents i jo-
ves de 12 a 18 anys, a través de l’Es-
pai d’atenció socioeducativa. Entrada
lliure. De dilluns a divendres de 17:30
a 21:30 hores. Lloc: Institut Bisbe Be-
renguer.

Activitats d'estiu per a 
adolescents i joves

Fins al 28 d’agost

73 raons per deixar-te, un musical
amb Abel Folk i Mercè Martínez. Au-
tor: Guillem Clua i Jordi Cornudella. Di-
recció: Elisenda Roca. Direcció musical:
Andreu Gallen. Lloc: Teatre Joventut.

Teatre musical: 
‘73 raons per deixar-te’

D. 2 d’octubre a les 20:30

Les classes comencen el 2 de setem-
bre. Dies: els dilluns i dimecres. Hora-
ri: els dilluns de 18:00 a 19:30 i els di-
mecres de 17:45 a 19:15 hores. Lloc:
Centre Cultural Sanfeliu.

Inscripcions a classes
de ioga a Sanfeliu
Fins al 2 de setembre
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